

MSI-AI(2024)7
27 November 2024

STEERING COMMITTEE ON MEDIA AND INFORMATION SOCIETY
COMITÉ DIRECTEUR POUR LES MÉDIA ET LA SOCIÉTÉ DE L'INFORMATION
(CDMSI)

**COMMITTEE OF EXPERTS ON THE IMPLICATIONS OF GENERATIVE ARTIFICIAL INTELLIGENCE FOR
FREEDOM OF EXPRESSION**

*COMITE D'EXPERTS SUR LES IMPLICATIONS DE L'INTELLIGENCE ARTIFICIELLE GENERATIVE SUR LA
LIBERTE D'EXPRESSION*

(MSI-AI)

[DRAFT] MEETING REPORT / [PROJET] DE RAPPORT DE RÉUNION

2nd meeting – 2^e réunion
17-18 October / octobre 2024

<p>1. Opening of the meeting and adoption of the agenda</p>	<p>1. Ouverture de la réunion et adoption de l'ordre du jour</p>
<p>1. The Committee of Experts on the Implications of Generative Artificial Intelligence for Freedom of Expression (MSI-AI) held its second meeting on 17-18 October 2024. The list of participants appears in <u>Appendix I</u>.</p> <p>2. The Chair, Andrin Eichin (Switzerland) opened the meeting, welcomed the participants and praised the work of the drafting co-rapporteurs, who delivered a comprehensive working document containing preliminary elements for the Guidance Note.</p> <p>3. The Committee adopted the agenda, as it appears in <u>Appendix II</u>.</p>	<p>1. Le Comité d'experts sur les implications de l'intelligence artificielle générative pour la liberté d'expression (MSI-AI) a tenu sa deuxième réunion les 17 et 18 octobre 2024. La liste des participants figure à <u>l'annexe I</u>.</p> <p>2. Le président, Andrin Eichin (Suisse), ouvre la réunion, a souhaité la bienvenue aux participants et a salué le travail des corapporteurs pour la rédaction, qui ont fourni un document de travail complet contenant des éléments préliminaires pour la note d'orientation.</p> <p>3. Le Comité a adopté l'ordre du jour tel qu'il figure à <u>l'annexe II</u>.</p>
<p>2. Information from the Secretariat</p>	<p>2. Informations fournies par le Secrétariat</p>
<p>4. The Secretary to the MSI-AI, Giulia Lucchese, welcomed the participants. She commended the Committee's progress and emphasised the need to ground the ongoing work in relevant Council of Europe standards and coordinate it with other ongoing processes. She informed of developments within the work of the Committee on Artificial Intelligence (CAI) and on other Council of Europe AI-related files.</p>	<p>4. La secrétaire de la MSI-AI, Giulia Lucchese, a souhaité la bienvenue aux participants. Elle a salué les progrès réalisés par le Comité et a souligné la nécessité d'ancrer les travaux en cours dans les normes pertinentes du Conseil de l'Europe et de les coordonner avec d'autres processus en cours. Elle a fait part de l'évolution des travaux du Comité sur l'intelligence artificielle (CAI) et d'autres dossiers du Conseil de l'Europe relatifs à l'intelligence artificielle.</p>
<p>3. Exchange of views with representatives of Council of Europe intergovernmental committees and other bodies working on artificial intelligence</p>	<p>3. Échange de vues avec des représentants des comités intergouvernementaux du Conseil de l'Europe et d'autres organismes travaillant sur l'intelligence artificielle</p>
<p>5. Cesare Pitea, Secretary to the Committee of Experts on online safety and empowerment of content creators and users (MSI-eSEC), Freedom of Expression and CDMSI Division, Council of Europe, presented the relevant work of the Committee including progress made on the drafting of the draft recommendation for the Committee of Ministers, and provided information on the presentation delivered by the MSI-AI Chair in the course of their second meeting, held on 24-25 September 2024.</p>	<p>5. Cesare Pitea, secrétaire du Comité d'experts sur la sécurité en ligne et l'autonomisation des créateurs de contenu et des utilisateurs (MSI-eSEC), Division de la liberté d'expression et du CDMSI, Conseil de l'Europe, a présenté les travaux pertinents du Comité, y compris les progrès réalisés dans la rédaction du projet de recommandation pour le Comité des ministres, et a fourni des informations sur la présentation faite par le président de la MSI-AI au cours de leur deuxième réunion, qui se tiendra les 24 et 25 septembre 2024.</p>

<p>6. Ali Bozkaya, Freedom of Expression Case Law Coordinator, European Court of Human Rights, provided an overview of the relevant case-law of the European Court of Human Rights and engaged in an exchange with members and participants on relevant aspects.</p> <p>7. Daniel Pap, Secretary of the Drafting Group on Human Rights and Artificial Intelligence (CDDH-IA) outlined the ongoing work on the draft Handbook and highlighted its scope and complementarity with the work of the MSI-AI.</p> <p>8. The members of the Committee and the speakers exchanged on the relevance to the Committee's task and connections with above-mentioned presentations.</p>	<p>6. Ali Bozkaya, coordinateur de la jurisprudence en matière de liberté d'expression, Cour européenne des droits de l'homme, a présenté une vue d'ensemble de la jurisprudence pertinente de la Cour européenne des droits de l'homme et a engagé un échange avec les membres et les participants sur les aspects pertinents.</p> <p>7. Daniel Pap, secrétaire du Groupe de rédaction sur les droits de l'homme et l'intelligence artificielle (CDDH-IA) a présenté les travaux en cours sur le projet de Manuel et a souligné sa portée et sa complémentarité avec les travaux de la MSI-AI.</p> <p>8. Les membres de la commission et les intervenants ont échangé sur la pertinence de la tâche du comité et sur ses liens avec les présentations susmentionnées.</p>
<p>4. Discussion of the deliverable of the MSI-AI</p>	<p>4. Discussion sur les résultats attendus de la MSI-AI</p>
<p>9. The drafting co-rapporteurs, Iva Nenadic, Murielle Popa-Fabre and Patricia Shaw introduced the outcome of intersessional work. They emphasised that the working document shared prior to the second meeting, which benefitted from the inputs provided by some of the members, is not a first draft of the Guidance Note but serves as a basis for discussion on preliminary elements. As part of their presentation, the rapporteurs provided a synthesis of critical issues and key drafting elements.</p> <p>10. Members and participants engaged in discussions regarding the scope, structure, and main sections of the draft Guidance Note. Members proposed that the document include an introduction, outlining the problem, and providing general context, potentially including useful definitions. This introduction would be followed by a high-level description of the technology stack model.</p> <p>11. A third section was agreed upon to address the implications of Generative AI on freedom of expression. This section would align with Article 10 of the European Convention on Human Rights, focusing on "freedom to hold opinions and to receive and to impart information and ideas". Members suggested providing examples on potential</p>	<p>9. Les corapporteurs pour la rédaction, Iva Nenadic, Murielle Popa-Fabre et Patricia Shaw, ont présenté le résultat des travaux intersessions. Elles ont souligné que le document de travail partagé avant la deuxième réunion, qui a bénéficié des contributions de certains membres, n'était pas une première version de la note d'orientation mais sert de base de discussion sur les éléments préliminaires. Dans le cadre de leur présentation, les rapporteurs ont fourni une synthèse des questions critiques et des éléments-clés de la rédaction.</p> <p>10. Les membres et les participants ont discuté de la portée, de la structure et des principales sections du projet de note d'orientation. Les membres ont proposé que le document comprenne une introduction, décrivant le problème et fournissant un contexte général, incluant éventuellement des définitions utiles. Cette introduction serait suivie d'une description de haut niveau du modèle de pile technologique.</p> <p>11. Une troisième section a été convenue pour traiter des implications de l'IA générative sur la liberté d'expression. Cette section s'alignerait sur l'article 10 de la Convention européenne des droits de l'homme, en mettant l'accent sur « la liberté d'opinion et la liberté de recevoir ou de communiquer des informations ou des</p>

benefits and harms for each aspect, where appropriate.

12. A fourth section was proposed to cover other relevant observations, that do not fit directly under the implications. Members identified five main areas of action on main transversal issues: i) loss of attribution, ii) loss of identity, iii) loss of agency in forming opinions/ opinion manipulation, iv) standardisation of expression, scaling and amplification, and v) loss of pluralism.

13. The MSI-AI agreed that the final section of the Guidance Note should focus on mitigation strategies, outlining actionable points tailored to the roles and responsibilities of relevant stakeholders, which should include governmental authorities, private businesses, civil society and individuals (end-users).

14. Participants underscored the importance of ensuring the Guidance Note's accessibility. They therefore agreed to deliver a document easily understandable, despite the complexity of the subject matter. They also highlighted their commitment to make it future proof, with a view to endure its relevance amidst the rapid advancements in Generative AI.

15. The Committee discussed the potential for including supporting materials, such as appendices and a glossary. Members agreed that incorporating technical information as well as a focused tool in supplementary sections could enable the draft Guidance Note to remain concise and principle-driven, while also offering additional instruments for its correct understanding and effective application by relevant stakeholders. To this scope, members discussed the opportunity to elaborate on a glossary, a technical paper, and a synthetic tool, but agreed to finalise the approach after a preliminary draft is reviewed and discussed by members.

idées ». Les membres ont suggéré de fournir des exemples sur les avantages et les inconvénients potentiels pour chaque aspect, le cas échéant.

12. Une quatrième section a été proposée pour couvrir d'autres observations pertinentes qui n'entrent pas directement dans le cadre des implications. Les membres ont identifié cinq domaines d'action principaux sur les grandes questions transversales : i) la perte d'attribution, ii) la perte d'identité, iii) la perte d'autonomie dans la formation des opinions/la manipulation des opinions, iv) la normalisation de l'expression, la mise à l'échelle et l'amplification, et v) la perte de pluralisme.

13. La MSI-AI a convenu que la dernière section de la note d'orientation devrait se concentrer sur les stratégies d'atténuation, en décrivant des points d'action adaptés aux rôles et responsabilités des parties prenantes concernées, qui devraient inclure les autorités gouvernementales, les entreprises privées, la société civile et les particuliers (utilisateurs finaux).

14. Les participants ont souligné l'importance d'assurer l'accessibilité de la note d'orientation. Ils ont donc convenu de produire un document facilement compréhensible, malgré la complexité du sujet. Ils ont également souligné leur engagement à faire en sorte que la note d'orientation soit à l'épreuve du temps, afin qu'elle conserve sa pertinence face aux progrès rapides de l'IA générative.

15. Le Comité a discuté de la possibilité d'inclure des documents complémentaires, tels que des annexes et un glossaire. Les membres ont convenu que l'intégration d'informations techniques et d'un outil ciblé dans des sections supplémentaires pourrait permettre au projet de note d'orientation de rester concis et axé sur les principes, tout en offrant des instruments supplémentaires pour sa bonne compréhension et son application efficace par les parties prenantes concernées. Dans cette optique, les membres ont discuté de l'opportunité d'élaborer un glossaire, un document technique et un outil synthétique, mais ont convenu de finaliser l'approche après qu'un avant-projet aura été examiné et discuté par les membres.

5. Timeline for the MSI-AI (2024-2025) and date and venue for the next meeting	5. Calendrier pour la MSI-AI (2024-2025) et date et lieu de la prochaine réunion
<p>16. The MSI-AI entrusted the drafting co-rapporteurs with the task of providing a draft Guidance Note, incorporating the main outcomes of the second meeting. A preliminary draft of the deliverable will be circulated for comments in early 2025, in view of its discussion during the third meeting of the committee.</p> <p>17. The Expert Committee agreed to hold its next meeting on 25-26 March 2025. The meeting will take place in the premises of the Council of Europe office in Paris.</p>	<p>16. Le MSI-AI a confié aux corapporteurs chargés de la rédaction la tâche de fournir un projet de note d'orientation, intégrant les principaux résultats de la deuxième réunion. Un avant-projet de ce document sera distribué pour commentaires au début de l'année 2025, en vue de sa discussion lors de la troisième réunion du comité.</p> <p>17. Le Comité d'experts a décidé de tenir sa prochaine réunion les 25 et 26 mars 2025. La réunion se tiendra dans les locaux du bureau du Conseil de l'Europe à Paris.</p>

Appendix 1 / *Annexe 1^{ère}*

List of Participants / *Liste des participants*

Committee of Experts on the Implications of Generative Artificial Intelligence

for Freedom. of Expression (MSI-AI)

**Comité d'experts sur les implications de l'intelligence artificielle générative
pour la liberté d'expression (MSI-AI)**

2nd Meeting – 17-18 October 2024

2ème réunion – 17-18 octobre 2024

List of participants / Liste de participant.e.s

COMMITTEE MEMBERS / MEMBRES DU COMITE

Mr/M. Andrin EICHIN

Senior Policy Advisor on online platforms, algorithms, and digital policy at the Swiss Federal Office of Communications (OFCOM), Switzerland

Conseiller politique principal sur les plateformes en ligne, les algorithmes et la politique numérique à l'Office fédéral suisse de la communication (OFCOM), Suisse

Mr/M. Marius JITEA

Public manager within the Public Policy Unit of the General Secretariat of the Romanian Government, Romania

Gestionnaire public au sein de l'Unité des politiques publiques du Secrétariat général du gouvernement roumain, Roumanie

Mr/M. Raphael KIES

Senior researcher at the University of Luxembourg and founder of the Luxembourgish Platform of Participatory Democracy (PLDP), Luxembourg

Chercheur principal à l'Université du Luxembourg et fondateur de la Plate-forme luxembourgeoise de la démocratie participative (PLDP), Luxembourg

Ms/Mme Katerina MANTZOU

Media Policy Expert Department for Audiovisual Media & Internet, Government Presidency - General Secretariat for Communication & Media, Greece

Experte en politique des médias, Département de l'Audiovisuel et de l'Internet, Présidence du Gouvernement - Secrétariat Général de la Communication et des Médias, Grèce

Mr/M. Jean-Gabriel MINEL (Apologised)

Special advisor to the Director General of Media, Cultural and Creative Industries, France

Conseiller spécial auprès du directeur général des médias, des industries culturelles et créatives, France

Ms/Mme Iva NENADIC

<p>Assistant Professor in Journalism at the Faculty of Political Science, University of Zagreb, and Research Fellow at the Centre for Media Pluralism and Media Freedom, European University Institute, Croatia</p> <p><i>Professeure adjoint de journalisme à la faculté de sciences politiques de l'université de Zagreb et chercheur au Centre pour le pluralisme et la liberté des médias de l'Institut universitaire européen, Croatie</i></p>
<p>Mr/M. Haroon SHEIKH</p> <p>Senior scientist at the WRR (the Dutch Scientific Council for Government Policy) and Professor in Philosophy of Culture, Politics and Organization at VU University, The Netherlands</p> <p><i>Chercheur principal au WRR (Conseil scientifique néerlandais pour la politique gouvernementale) et professeur de philosophie de la culture, de la politique et de l'organisation à l'Université VU, Pays-Bas</i></p>
<p>Mr/M. David CASWELL</p> <p>Product developer, consultant, and researcher of computational and automated forms of journalism. Founder of StoryFlow Ltd.</p> <p><i>Développeur de produits, consultant et chercheur en journalisme informatique et automatisé. Fondateur de StoryFlow</i></p>
<p>Ms/Mme Natali HELBERGER (Apologised)</p> <p>Distinguished University Professor for Law and Digital Technology, with a special focus on AI, University of Amsterdam.</p> <p><i>Professeure universitaire distingué pour le droit et la technologie numérique, avec un accent particulier sur l'IA, Université d'Amsterdam</i></p>
<p>Ms/Mme Eliška PÍRKOVÁ</p> <p>Senior Policy Analyst and Global Freedom of Expression Lead, Access Now</p> <p><i>Analyste principale des politiques et responsable de Global Freedom of Expression à Acces Now</i></p>
<p>Ms/Mme Murielle POPA-FABRE</p> <p>Expert and Consultant in Generative AI Policies and Governance, Computational Neuroscientist, former INRIA & Cornell Researcher</p> <p><i>Experte et consultante en politiques et gouvernance de l'IA générative, neuroscientifique computationnel, ancienne chercheuse à l'INRIA et à Cornell</i></p>
<p>Ms/Mme Patricia SHAW</p> <p>CEO and Founder Beyond Reach; expert and consultant on of AI and data ethics, privacy, policy, and governance</p> <p><i>PDG et fondatrice de Beyond Reach; experte et consultante en matière d'éthique, de protection de la vie privée, de politique et de gouvernance de l'IA et des données</i></p>
<p>Ms/Mme Maria Luisa STASI (Apologised)</p> <p>Head of Law and Policy for Digital Markets, Article 19</p> <p><i>Responsable du droit et de la politique des marchés numériques, Article 19</i></p>

PARTICIPANTS AND OBSERVERS / PARTICIPANTS ET OBSERVATEURS

SWITZERLAND/ SUISSE	Ms/Mme Luisa LENDI Intern, Swiss Federal Office of Communications (OFCOM), Switzerland / <i>Stagiaire, Office fédéral suisse de la communication (OFCOM), Suisse</i>
--------------------------------	---

NON-MEMBER STATES HAVING OBSERVER STATUS WITH THE COUNCIL OF EUROPE / ETATS NON-MEMBRES AYANT LE STATUT D'OBSERVATEUR AUPRES DU CONSEIL DE L'EUROPE

MEXICO/ MEXIQUE	Ms/ Mme Lydia Antonio DE LA GARZA Deputy Permanent Observer and Chargé d'Affaires a.i./ <i>Observatrice Permanente Adjointe et Chargée d'Affaires a.i</i> Permanent Representation of Mexico to the Council of Europe / <i>Représentation Permanente du Mexique auprès du Conseil de L'Europe</i>
------------------------	---

NON-MEMBER STATES / ÉTATS NON-MEMBRES

MOROCCO/MAROC	Mr/M. El Mahdi AROUSSI IDRISI Director of Legal Studies, High Authority for Audiovisual Communication <i>Directeur des études juridiques, Haute Autorité de la communication audiovisuelle</i>
----------------------	---

COUNCIL OF EUROPE DEPARTMENTS AND BODIES / DÉPARTEMENTS ET ORGANES DU CONSEIL DE L'EUROPE

IMPLEMENTATION OF HUMAN RIGHTS, JUSTICE, AND LEGAL CO-OPERATION STANDARDS / MISE EN ŒUVRE DES NORMES EN MATIÈRE DE DROITS DE HUMAINS, DE JUSTICE ET DE COOPÉRATION JURIDIQUE	Ms/Mme Elena YURKINA Head of Unit - Innovative solutions for human rights and justice <i>Cheffe d'unité - Solutions innovantes pour les droits humains et la justice</i>
--	--

<p>ANTI-DISCRIMINATION DEPARTMENT / <i>SERVICE DE L'ANTI - DISCRIMINATION</i></p>	<p>Ms/Mme Charlotte GILMARTIN Legal Advisor – Steering Committee on Anti-Discrimination, Diversity, and Inclusion (CDADI) <i>Conseillère juridique au Comité Directeur sur la Lutte Contre la Discrimination, la Diversité et l'Inclusion (CDADI).</i></p> <p>Ms/Mme Sara HAAPALAINEN Senior Project Officer - Hate Speech, Hate Crime, and Artificial Intelligence Unit - Unité discours de haine, crimes de haine et intelligence artificielle <i>Chargé de projet principal - Discours de Haine, Crimes de Haine et Intelligence Artificielle</i></p>
<p>CYBERCRIME DIVISION/ <i>DIVISION DE LA CYBERCRIMINALITE</i></p>	<p>Mr/M. Jan KRALIK Cybercrime Division/Cybercrime Convention Committee (T-CY) <i>Division de la Cybercriminalité/ Comité de la Convention sur la Cybercriminalité</i></p>
<p>EUROPEAN COURT OF HUMAN RIGHTS/ COUR EUROPEENNE DES DROITS DE L'HOMME</p>	<p>Mr/M. Ali BOZKAYA Registrar and Deputy Registrar Research Unit – External Resource Unit/ <i>Unité de Recherche du Greffe et Greffe Adjoint – Unité des Ressources Externes</i></p>
<p>STEERING COMMITTEE FOR HUMAN RIGHTS / COMITÉ DIRECTEUR POUR LES DROITS HUMAINS</p>	<p>Mr/M. Daniel PAP Secretary of the Steering Committee for Human Rights and Artificial Intelligence (CDDH-AI)/ <i>Secrétaire du Comité directeur pour les droits humains et l'intelligence artificielle (CDDH-IA)</i></p>

OTHER PARTICIPANTS / AUTRES PARTICIPANT.E.S

<p>EUROPEAN BROADCASTING UNION (EBU) / UNION EUROPÉENNE DE RADIO-TÉLÉVISION (EBU)</p>	<p>Ms/Mme Sophia WISTEHUBE Legal Counsel / <i>Conseillère juridique</i></p>
<p>ORGANIZATION FOR SECURITY AND CO-OPERATION EUROPE (OSCE) / ORGANISATION POUR LA SÉCURITÉ ET LA COOPÉRATION EN EUROPE (OSCE)</p>	<p>Ms/Mme Julia HAAS Adviser, Office of the OSCE Representative on Freedom of the Media/ <i>Conseillère, Bureau du représentant de l'OSCE pour la liberté des médias</i></p>

<p>DEMOCRATIC INSTITUTIONS FREEDOMS DEPARTMENT/ SERVICE DES INSTITUTIONS ET DES LIBERTÉS DÉMOCRATIQUES</p> <p style="text-align: right;">AND</p>	<p>Ms/Mme Artemiza-Tatiana CHISCA Head of Freedom of Expression Division, Secretary to the Steering committee on media and information society (CDMSI) <i>Cheffe de la division de la Liberté d'Expression, Secrétaire du Comité Directeur sur les Médias et la Société de l'Information (CDMSI)</i></p> <p>Ms/Mme Giulia LUCCHESI Secretary to the Committee of Experts on the Implications of Generative Artificial Intelligence for Freedom of Expression (MSI-AI) <i>Secrétaire du Comité d'Experts sur les Implications de l'Intelligence Artificielle Générative pour la Liberté d'Expression (MSI-AI)</i></p> <p>Mr/M. Cesare PITEA Secretary to the Committee of Experts online safety and empowerment of content creators and users (MSI-eSEC) <i>Secrétaire du Comité d'Experts sur la Sécurité en Ligne et la Responsabilisation des Créateurs de Contenus et des Utilisateurs (MSI-eSEC)</i></p> <p>Ms/Mme Roxana VENER Assistant, Freedom of Expression and CDMSI Division <i>Assistante, Division de la Liberté d'Expression et du CDMSI</i></p> <p>Ms/Mme Irina TOMOVA Assistant, Freedom of Expression and CDMSI Division <i>Assistante, Division de la Liberté d'Expression et du CDMSI</i></p>
--	---

INTERPRETERS / INTERPRETES

Christine GILL
 Pascale MICHLIN
 Sara WEBSTER

Appendix 2 / Annexe 2^{nde}
 Agenda – 2nd meeting/ 2^{nde} réunion

**Committee of Experts on the Implications of Generative Artificial Intelligence
for Freedom of Expression (MSI-AI)
2nd meeting
Draft Agenda**

17-18 October 2024

Room. 8, Palais de l'Europe, Strasbourg

Day 1 - 17 October 2024 09:30-12:30 / 14:00-17:00 CET

1. Welcoming and opening of the meeting

Andrin EICHIN Chair of MSI-AI Committee

Irena GUIDIKOVA, Head of the Democratic Institutions and Freedoms
Department of the Council of Europe

2. Adoption of the agenda

MSI-AI(2024)05

3. Information by the Secretariat

- Information by the Secretariat on relevant standard-setting and reference work of the Council of Europe

4. Information by the Committee Members

- Information by the participants on key developments that have bearings on the terms of reference of the MSI-AI

10:50-11:10 CET – Coffee Break

5. Discussion of the Deliverable

- Discussion of the preliminary draft Guidance Note on the implications of generative artificial intelligence for freedom of expression

12:30-14:00 CET – Lunch Break

6. Continuation of point 5

15:30-15:50 CET – Coffee Break

7. Continuation of point 5

17:00 CET – End of Session

Day 2 – 18 October 2024 09:30-12:30 / 14:00-16:30 CET

8. Continuation of point 5

10:50-11:10 CET – Coffee Break

9. Continuation of point 5

12:30-14:00 CET – Lunch Break

10. Discussion of the timeline for the MSI-AI (2024-2025)

11. Any other business

12. Date and place of next meeting

16:30 CET – End of the Meeting

**Comité d'experts sur les implications de l'intelligence artificielle générative
pour la liberté d'expression (MSI-AI)
2^{ème} réunion**

Avant-projet d'ordre du jour

17-18 octobre 2024

Jour 1 - 17 octobre 2024 09h30-12h30 / 14h00-17h00 CET

1. Ouverture de la réunion

Andrin EICHIN, Présidente du MSI-AI
Irena GUIDIKOVA, Cheffe du Service des institutions et libertés
démocratiques du Conseil de l'Europe

2. Adoption de l'ordre du jour

MSI-AI (2024)05

3. Information par le Secrétariat

- Information par le Secrétariat Sur les travaux normatifs et de référence
pertinents du Conseil de l'Europe

4. Information par les membres du Comité

- Information par les participants sur les développements clés qui ont des
points de repère sur les termes de référence de la MSI-AI

10h50-11h10 CET – pause-café

5. Discussion du livrable

- Discussion du projet préliminaire de la Note d'orientation sur les
implications de l'intelligence artificielle générative pour la liberté
d'expression

12h30-14h00 CET – pause déjeuner

6. Poursuite du point 5

15h30-15h50 CET – pause-café

7. Poursuite du point 5

17h00 CET – fin de la session

Jour 2 – 18 octobre 2024 9h30-12h30 – 14h00-16h30 CET

8. Poursuite du point 5

10h50-11h10 CET – pause-café

9. Poursuite du point 5

12h30-14h00 CET – pause déjeuner

10. Échange sur le calendrier du MSI-AI (2024-2025)

11. Autres questions

12. Date et lieu de la prochaine réunion

16h30 CET – fin de la réunion
